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ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ 

ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ Α΄ ΑΘΗΝΩΝ 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ                                                                             

 

Προς 1. την Υπουργό Πολιτισμού και Αθλητισμού 

         2. τον Υπουργό Ανάπτυξης, 

 

Θέμα: «Αποδέσμευση του «Κυβερνείου (Παλατάκι)» από την ΕΤΑΔ (θυγατρική του 

ΤΑΙΠΕΔ) ώστε να  παραχωρηθεί  σε δημόσιο φορέα προς όφελος των πολιτών»  

 

Κ.κ. Υπουργοί,  

Οι βουλευτές και κυρίως εσείς οι αρμόδιοι Υπουργοί οφείλουμε να μην κλείνουμε τα 

ώτα και να μην παραμένουμε αμέτοχοι και αδρανείς, όταν οι πολίτες διατυπώνουν 

τη συλλογική βούλησή τους με τόσο κατηγορηματικό και δυναμικό τρόπο, όπως 

συμβαίνει εδώ και έξι τουλάχιστον μήνες με το Κυβερνείο Θεσσαλονίκης, το γνωστό 

σε όλους μας Παλατάκι. 

Πράγματι-κι ενώ αφενός η διαδικασία αξιοποίησης του ιστορικού κτιρίου του 

Κυβερνείου δείχνει να προχωράει ταχέως από την αρμόδια Ε/Τ.Α.Δ.,  στον 

αντίποδα πολίτες της Καλαμαριάς και όχι μόνον, στους οποίους συγκαταλέγεται και 

πλήθος κατεχόντων δημόσιες θέσεις και αξιώματα, ορθώνουν το ανάστημά τους κι 

εκφράζουν αν μη τι άλλο την πραγματική επιθυμία της κοινωνίας των πολιτών: 

Το ιστορικό Κυβερνείο, το προσφιλές Παλατάκι όλων των πολιτών της 

Θεσσαλονίκης, μετά από 17 χρόνια ερήμωσης και εξαθλίωσης, πρέπει να επιστρέψει 

στην πόλη και στους πολίτες της όπως επιτάσσει η πραγματικά αξιέπαινη, 

συλλογική, άμεση, δυναμική, αλλά και ετερόκλητη, έξω από μικροπολιτικούς και 

κομματικούς τακτικισμούς, ευαισθητοποίηση και κινητοποίηση της Κοινωνίας των 
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Πολιτών ολόκληρης της Θεσσαλονίκης, με την ενεργό συμμετοχή πολιτικών, 

ανώτερων δικαστικών, πανεπιστημιακών, δημοσιογράφων,  εκπροσώπων τόσο της 

αντιπολίτευσης όσο και της κυβερνώσας παρατάξεως, καθώς και κάθε απλού πολίτη, 

που θεωρεί ότι το Παλατάκι αρχικά, αλλά και ολόκληρο το παραλιακό μέτωπο της 

Καλαμαριάς, έχει και πρέπει να διατηρήσει πάση θυσία το δημόσιο χαρακτήρα του. 

Μέσα σε αυτά τα πλαίσια συστήθηκε και η πρωτοβουλία Πολιτών <Σώστε το 

Παλατάκι>, με σκοπό τη μετεξέλιξή της σε Σωματείο, του οποίου καταστατικός 

σκοπός αποτελεί η βιώσιμη αξιοποίηση του εμβληματικού κτιρίου και χώρου του 

Κυβερνείου ως δημόσια περιουσία, προς όφελος της πόλης. 

 Σε ανοικτή εκδήλωση/συζήτηση που διοργάνωσε η Πρωτοβουλία Πολιτών «Σώστε 

το Παλατάκι» το μεσημέρι του Σαββάτου 8 Απριλίου, στην αίθουσα Αιμίλιος Ριάδης 

της Δ.Ε.Θ.. , λήφθηκε η ομόφωνη απόφαση αποδέσμευσης του «Κυβερνείου 

(Παλατάκι)» από την ΕΤΑΔ (θυγατρικής του ΤΑΙΠΕΔ) και της παραχώρησής του σε 

δημόσιο φορέα, καθώς εκεί βρίσκεται το κλειδί για τη διάσωση, αξιοποίηση και 

ανάδειξη αυτού του εμβληματικού ακινήτου που διαθέτει η Θεσσαλονίκη και το 

οποίο παραμένει εδώ και σχεδόν 17 χρόνια κλειστό, αναξιοποίητο και παραδομένο 

στον φθοροποιό χρόνο.  

Οι κάτωθι φορείς ανέπτυξαν τις θέσεις και προτάσεις της Πρωτοβουλίας Πολιτών 

από το πάνελ της εκδήλωσης: Νίκος Καρακώστας (Πρόεδρος των συνταξιούχων 

δικαστικών υπαλλήλων Θεσσαλονίκης, Νίκος Βαρσακέλης (οικονομολόγος, 

καθηγητής και πρ. αντιπρύτανης του Α.Π.Θ.), Πρόδρομος Νικηφορίδης 

(αρχιτέκτονας), Κώστας Μαμέλης (δικηγόρος), Μαρία Σταυρίδου (δικηγόρος) και 

Μπάμπης Γιαννακίδης, δημοσιογράφος, ο οποίος και συντόνισε τη συζήτηση. Στην 

εκδήλωση παρέστησαν μεταξύ άλλων εκπρόσωποι της πολιτικής, πολιτιστικής, 

πνευματικής και επιχειρηματικής ζωής της Θεσσαλονίκης, νυν και υποψήφιοι 

εκπρόσωποι της κεντρικής πολιτικής σκηνής και της Αυτοδιοίκησης, πρώην 

Υπουργοί Βόρειας Ελλάδας ή Μακεδονίας Θράκης και πολλοί πολίτες από τους 

δήμους του πολεοδομικού συγκροτήματος. Τον Περιφερειάρχη Κεντρικής 

Μακεδονίας Απόστολο Τζιτζικώστα,  (ο οποίος απουσίαζε εκτός Ελλάδας) 
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εκπροσώπησε ο Αντιπεριφερειάρχης Υποδομών και Δικτύων, κ.Πάρις Μπίλλιας και 

τον Δήμαρχο Θεσσαλονίκης κ.Κωνσταντίνο Ζέρβα, η Δημοτική Σύμβουλος, 

καθηγήτρια της Πολυτεχνικής Σχολής του ΑΠΘ, κ.Δήμητρα Αλεξίου. 

Στα πλαίσια των ομιλιών, αποκρυσταλλώθηκαν μεταξύ άλλων και οι καταστατικοί 

σκοποί του υπό Σύσταση Σωματείου, οι οποίοι , όπως αναφέρθηκαν από το 

δικηγόρο Κώστα Μαμέλη, είναι: 

1.Η μελέτη, η ανάδειξη, η προβολή και η αξιοποίηση του Κυβερνείου και της 

περιοχής του υπέρ του δημοσίου συμφέροντος και του ελληνικού λαού.  

2. Η καταγραφή και η ανάδειξη των κάθε είδους προβλημάτων που εμποδίζουν τη 

δημόσια χρήση του Κυβερνείου και η οργάνωση συλλογικών δράσεων για την 

επίλυση τους. 

3. Η προστασία και υπεράσπιση της Ιστορίας, της πολιτιστικής κληρονομιάς που 

ενσωματώνει το Κυβερνείο όσο και του δημόσιου χαρακτήρα του, και 

 4.Η συνεργασία με φυσικά πρόσωπα καθώς και με επιστημονικούς, και 

πνευματικούς οργανισμούς ή οργανώσεις, με ιδρύματα, δημοτικούς, κοινοτικούς και 

κρατικούς φορείς, με άλλα σωματεία ή συλλόγους, με ενώσεις ή συνδέσμους ή 

ομοσπονδίες ή συνομοσπονδίες και γενικά με κάθε προοδευτικό φορέα, ελληνικό, 

ξένο ή διεθνή για την προώθηση των παραπάνω σκοπών του Σωματείου. 

Δοθέντος, λοιπόν, ότι άπαντες, καθώς και εσείς οι κυβερνώντες και αρμόδιοι 

υπουργοί, τυγχάνουμε υπηρέτες του Ελληνικού Λαού, οφείλουμε δε-και το αντίθετο 

αντίκειται στο Σύνταγμά μας- να ακροαστούμε λίαν διεξοδικώς τη λαϊκή βούληση, 

ιδίως εάν αυτή είναι τόσο συλλογική, ετερόκλητη, υπερκομματική, αλλά και νομικά 

και ιστορικά σύμφωνη προς το σκοπό της παρεμβάσεώς της, η παραμονή της 

αξιοποίησης του υπό κρίση κτιρίου, αποδεδειγμένα αποτελούντος ένα ιδιαίτερο 

μνημείο πολιτιστικής κληρονομιάς, άμεσα συνδεδεμένο με την ιστορία της 

ευρύτερης περιοχής, που χρήζει προστασίας, αλλά και απόδοσής του στην τοπική 
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κοινωνία, στα χέρια της Ε.Τ.Α.Δ., είναι κάτι το οποίο αντίκειται σφόδρα στη 

συλλογική βούληση και στο άρ. 24 του Συντάγματος. 

Άλλωστε δεν έχουμε να κάνουμε με μία στείρα και αναιτιολόγητη αντίδραση, καθώς  

αυτό που ζητά η κοινωνία των πολιτών επιτακτικά, είναι η μη αξιοποίησή του από 

την Ε.Τ.Α.Δ., ήτοι από έναν φορέα που θα θέσει στο ζύγι το οικονομικό όφελος σε 

σημαίνουσα θέση και αντ’αυτού διεκδικεί τη δημιουργία ενός φορέα μη 

κερδοσκοπικού, με καταστατικούς σκοπούς μία αξιοποίηση με γνώμονα το σεβασμό 

στην ιστορία του κτιρίου και  τον πολίτη, εξίσωση που εξυπηρετεί αποκλειστικά το 

δημόσιο συμφέρον. 

Σημειωτέον δε ότι δεν θα είναι η πρώτη φορά, που  η ΕΤΑΔ πρόκειται να 

αποδεσμεύσει και να αποδώσει στην κοινωνία κτίριο αρμοδιότητάς της, καθώς με 

βάση ειδικό κανονισμό που διέπει  την λειτουργία της μπορεί να εκμισθώνει και να 

μεταβιβάζει ακίνητα σε φορείς ακόμη και με συμβολικό μίσθωμα, έχει δε προβεί 

πρόσφατα  σε μεταβιβάσεις πολλών ακινήτων ιδιοκτησίας της, όπως ενδεικτικά: 

το Δικαστικό Μέγαρο Βέροιας, το Ξενία Καστοριάς, το κτίριο του παλαιού 

Πανεπιστημίου Ιωαννίνων, την έπαυλη Χασάν Μπέη στη Ρόδο, την αγορά Λεχαίου 

στην Κόρινθο κ.α. πολλά ακίνητα που δόθηκαν σε δημόσιους και δημοτικούς  φορείς 

για χρήσεις δημόσιες. 

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάσθε:  

Σκοπεύετε έκαστος κατά λόγο αρμοδιότητάς σας να εισακούσετε την συλλογική, 

δυναμική και ομόφωνη βούληση των πολιτών της Θεσσαλονίκης και να 

αποδεσμευθεί το «Κυβερνείο (Παλατάκι)» από την ΕΤΑΔ (θυγατρική του ΤΑΙΠΕΔ) 

ώστε να  παραχωρηθεί  σε δημόσιο φορέα προς όφελος των πολιτών ? 
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Η ερωτώσα Βουλευτής 

 

Αγγελική Αδαμοπούλου 

Ανεξάρτητη Βουλευτής Α΄ Αθηνών 

 

 




